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Godkjenningssaker 
GK 21/20 Godkjenning innkalling og sakliste 
Saksprotokoll i Hovudutval for næring -  25.11.2020 

 

Innkalling og sakslista vart godkjent utan merknadar.  

 

 

GK 22/20 Godkjenning av møteprotokoll frå møte i hovudutval for næring 
den 5. november 2020 
Saksprotokoll i Hovudutval for næring -  25.11.2020 

 

Protokollen  frå førre møte vart godkjent utan merknader. 

 

Referatsaker 
RS 45/20 Regional plan for innovasjon og næringsutvikling - 
statusoppdatering 
Saksprotokoll i Hovudutval for næring -  25.11.2020 

 

RS 45/20 vart referert. 

 

 

RS 46/20 Gnist - Innovasjonsprogram for stadsutvikling og næringsutvikling 
i lokalsamfunn 
Saksprotokoll i Hovudutval for næring -  25.11.2020 

 

RS 46/20 vart referert. 

 

 

RS 47/20 Kompetansepilot Vestland 
Saksprotokoll i Hovudutval for næring -  25.11.2020 

 

RS 47/20 vart referert. 

 

 

RS 48/20 Tilsegn om tilskot til infrastrukturutvikling på Njøs Eigedom AS 
Saksprotokoll i Hovudutval for næring -  25.11.2020 

 

RS 48/20 vart referert. 

 



 

RS 49/20 Ekstra oppdragsbrev til Siva frå Vestland fylkeskommune oktober 
2020 
Saksprotokoll i Hovudutval for næring -  25.11.2020 

 

RS 49/20 vart referert. 

 

 

RS 50/20 Næringshagar og inkubatorar - innplassering i 
differensieringspyramiden 
Saksprotokoll i Hovudutval for næring -  25.11.2020 

 

RS 50/20 vart referert. 

 

 

RS 51/20 Orientering om status - ny infrastruktur og felles organisering for 
frukt og bærnæringa i Sogn og Fjordane 
Saksprotokoll i Hovudutval for næring -  25.11.2020 

 

RS 51/20 vart referert. 

 

 

RS 52/20 Scenarioanalyse for næringslivet i Vestland - ferdigstilt 
Saksprotokoll i Hovudutval for næring -  25.11.2020 

 

RS 52/20 vart referert. 

 

 

RS 53/20 Ekstra oppdragsbrev til Innovasjon Norge Vestland frå Vestland 
fylkeskommune - oktober 2020 
Saksprotokoll i Hovudutval for næring -  25.11.2020 

 

RS 53/20 vart referert. 

 

 

Skriftlege spørsmål 
SI 10/20 Spørsmål frå Taylor (MDG)- utsleppsløyva ved Hardingsmolt AS og 
utviding ved BioFish AS 
Administrasjonen gav følgjande svar:  



“Søknaden frå Hardingsmolt AS er ikkje handsama etter forureiningslova enno. Biofish 
AS vart gjeve nytt utsleppsløyve med bakgrunn i søknaden i juli i år.I dette 
utsleppsløyveter det mellom anna sett følgjande krav: • 

 Før utslepp til resipienten skal avløpsvatnet frå produksjonen reinsast.•Verksemda 
pliktar, så langt det er mogleg utan urimelege kostnader eller ulemper, å unngå at 
driftafører til at det blir danna avfall.• 

 Avfall som oppstår i verksemda skal primært brukast om att.• 
 Oppsamla organisk produksjonsavfall som ikkje inneheld antibiotika skal så langt 

mogeleg utnyttastsom ein ressurs.• 
 Organisk produksjonsavfall som slam, død fisk, fôrrestar, m.m. skal handterast på ein slik 

måte at detikkje oppstår fare for forureining.• 
 Verksemda skal utarbeide ein plan for tiltak, inkludert alternativ disponering av slam, ved 

bådeplanlagt og ikkje planlagt driftsstans i slambehandlinga• 
 Verksemda skal ha eit system for energileiing som gjev kontinuerleg, systematisk og 

målrettavurdering av tiltak som kan setjast i verk for å oppnå ein mest mogeleg 
energieffektiv produksjon ogdrift. 

Fylkeskommunen har ansvar for tildelingsforskriftene etter Akvakulturlova. For å få eit 
løyve etterAkvakulturlova er det eit ufråvikeleg krav om at ein må ha eit løyve etter 
forureiningslova. Løyve etter forureiningslova vert gjeve av Fylkesmannen. Det er og 
Fylkesmannen som fører tilsyn med verksemder som har utsleppsløyve. “ 

  



Politiske saker 
PS 66/20 Budsjett 2021/økonomiplan 2021-2024 - arbeidsdokument 6/20 
Forslag til innstilling 

 

Budsjettdokumentet som vist i vedlegg til arbeidsdokument 6/20 er finansutvalet sitt framlegg til årsbudsjett 
2021 og økonomiplan 2021 -2024 for Vestland fylkeskommune med desse endringane: 

Saksprotokoll i administrasjonsutvalet -  18.11.2020 

 

Natalia Golis, MDG, sette fram slikt forslag: 

 

Administrasjonsutvalet tek saka til vitande. 

 

Avrøysting 

 

Golis sitt forslag vart samrøystes vedteke. 

 

Innstilling til finansutvalet 

 

Administrasjonsutvalet tek saka til vitande. 

 

 

 

Saksprotokoll i finansutvalet -  19.11.2020 

 

Silja Ekeland Bjørkly (H) sette fram slikt forslag: 

 

«Alternativ: 

 

Tiltak Meirutg./mindreinni. Meirinnt./mindreutg 

. 

Ferjekompensasjon 55000000  

Skule-fond 15000000  

Miljøkoordinatorar 13000000  

TAF/YSK 2000000  

Toppidrett 600000  

Sommarskule/leksehjelp 1100000  



Ladestsjon langs fylkesvei 2000000  

innfartsparkering 6000000  

KODE 1100000  

Reklame buss/ferge  20000000 

Administrativt innsparingsprogram  25000000 

Sjølvprofilering, halvårsverknad  7700000 

Utsetje merking av bussar  5000000 

Skulepsykologar  2900000 

Vaksine  2100000 

Skulefrukost  10000000 

Elev-PC, eigenandel  1900000 

Oppfylling av klassar  5000000 

Ressurs til bibliotekar + stilling koordinator skulebibliotek  1200000 

Disposisjonsfond  15000000 

   

Total 95800000 95800000 

   

 

 

Tilleggsframlegg investeringar fylkesvegar: 

 

Tal i 1000 kr. 

 

Prosjekt: Svelgen- 
Indrehus 

  

Totalt 2021-2024: 1 

450 000 

  

2021 2022 2023 2024 

10 000 500 000 500 000 440 000 

    

Finansiert med lån.   

 

Prosjekt: Atløysambandet   

Totalt 2021-2024: 1 000 000  

    



2021 2022 2023 2024 

10 000 330 000 330 000 330 000 

    

Finansiert med lån/ferjeavløysingsordninga. 

 

 

Terje Søviknes (Frp) sette fram slikt forslag: 

 

«Alternativ: 

 

1. Det vert ikkje budsjettert med auka inntekt frå fergekompensasjonsordninga på 55 mill kr før evt. 
Stortinget har vedtatt dette. Avsetting til disposisjonsfond vert redusert med 55 mill kr i 2021. 

 

2. På område for Hovudutval for samferdsel og mobilitet (SAMO) gjer Finansutvalet følgjande 
prioriteringar; 

Udisponert A-dok 6/20 kr 89,8 mill (ligg på Veg - drift og vedlikehald) 

Bruk av diesel i staden for biodiesel buss kr 23,5 mill 

Utsette omprofilering Kringom kr 7 mill 

Sum disponibel kr 120,3 mill 

 

Kollektiv 

Ikkje fjerne takstkompensasjon for ungdomskort i kommersielle ruter kr 15 mill 

Ikkje takstauke buss og bane med 1% prisstigning kr 10 mill 

Ikkje fjerne arbeidskjøring innan TT-ordninga kr 3 mill 

Sum kr 28 mill 

 

Infrastruktur og veg 

Ingen innsparingstiltak blir gjennomført, ref. tabell s 77 vedlegg A-dok 6/20 kr 71,8 mill 

Ytterlegare auke i dekkelegging veg kr 20,5 mill 

Sum kr 92,3 mill 

 

 

3. Udisponert Hovedutval kultur, idrett og integrering (KULI) på kr 2,6 mill vert sett av til Tilskot U23 
EM friidrett i Bergen 2021. 

 

4. Udisponert Hovedutval for næring kr 2,4 mill vert sett av til Prosjekt Marin satsing.» 

 



Knut Inge Andersen (FNB) sette fram slikt forslag: 

 

«Alternativ: 

 

FNB legg posisjonen sitt budsjettframlegg til grunn med følgjande endringar: 

 

Driftsbudsjett 

 

Mål : oppnå nullvekstmål. sikre utbetaling av belønningsmidlar i byvekstavtalen 

Verkemiddel : prisnivå kollektiv redusere med 2,0 % 

Budsjett : takstar i 2021 på buss og bane 

Kostnad : 20 MNOK 

Gratis innfartsparkering : 6 MNOK 

Inndekning : Erstatte biodiesel med autodiesel på buss : 23,5 MNOK 

Ikkje båtturistrute til Flåm sommaren 2021 : 3,0 MNOK 

 

Investeringsbudsjett 

 

Mål : Rassikring. Tokagjelet ny veg - finansiering og byggjing. 

Budsjett : +200 MNOK (40 MNOK 2022, 80 MNOK 2023, 80 MNOK 2024) 

Inndekning : -200 MNOK frå Bybanen steg 5 (40 MNOK 2022, 80 MNOK 2023, 80 MNOK 2024) 

 

Investeringsmidlar planlagt til 'Framtidige bompengeprosjekt' Tokagjelet, Kvinnheradpakken og 
utvida Bømlopakke blir samla på 1 bompengefritt prosjekt (Tokagjelet). Samla investeringsmidlar 
er 160 MNOK (10 MNOK 2021, 50 MNOK 2022, 50 MNOK 2023, 50 MNOK 2024) 

 

Mål : Rassikring. FV 609 Askvoll - Førde v. Hundsåna 

Budsjett : 500 MNOK ( 250 MNOK 2023) År 2024 (250 MNOK 2024) 

Inndekning : Sal av fylkeskommunen sitt bybanemateriell (investert totalt 850 MNOK). Antatt 
salsverdi 500 MNOK (2023).» 

 

Aleksander Øren Heen (Sp) sette på vegner av Sp, A, MDG, V, Krf og SV fram slikt forslag: 

 

1. Finansutvalet syner til protokollen frå møte i finansutvalet 19.10.2020, og vedtakspunkt 7 
der følgjande auke i sektorrammene vart vedteke: 

 

SAMMO  89,9 mill 

KULI   2,6 mill 



Næring   2,4 mill 

Sum   94,9 mill 

 

I tillegg legg finansutvalet inn følgjande salderingstiltak: 

Redusert overføring til disposisjonsfondet 2,95 mill 

 

2. Finansutvalet reverserer følgjande kutt i finansdokumentet og legg følgjande prioriteringar 
til grunn for auken i sektorrammene: 

SAMMO: 

 

Kollektiv  

  

Takstauke 1% over prisvekst 8 

Fryse enkeltbillett på 39 kr. 6 

Reversert takstauke ungdomskort 

og innføring i heile Vestland 

 

16 

Red frekvens buss/bane 
Bergensomr 

2 

Takstauke 1 bybanen 2 

Kutt billettkontroll -6 

Innfartsparkering 6 

SUM 34 

  

Veg og infrastruktur  

  

Red trygg skuleveg 5 

Red tilskotsordn 3,5 

Ymse FTU 1,5 

Red rydding ras/flaum 15 

Steng rastepl/toalett 1 

Driftskontrakter -3 

Dekkelegging 31,9 

KS2 Atløysambandet 1 

SUM 55,8 

  

SUM SAMMO 89,9 

 



KULI: 

 

Kultur Løyvingsnivå 

U23 EM 2 000 000 Idrett og friluftsliv: Idrettsarbeid 

Museumsløft 2021 600 000 Kulturarv: Museum 

Stipend (kunst) 100 000 Kunst og kulturutvikling: Kunstproduksjon 

Kulturelt utviklingsprogram 300 000 Kunst og kulturutvikling 

 

Det Akademiske Kvarter 

 

100 000 

Kunstformidling: Tilskot til drift av 

kulturhus 

Tilskotb b/u-organisasjoner 100 000 Ymse b/u-føremål 

Inkludering og mangfald - 

prosjektstøtte 

 

200 000 

 

Inkludering, strategi og analyse 

Stiftelsen Robin Hood-huset 100 000 Inkludering, strategi og analyse 

Ettertankens dag 50 000 Inkludering, strategi og analyse 

Pilegrimssenter (Selja og Bergen) 300 000 Ålmenne kulturvernføremål 

Modellbibliotek 200 000 Biblioteksutvikling 

Idrettscampus Bergen 500 000 Idrett og friluftsliv: Idrettsarbeid 

 

    

SUM KULI 4 550 000  

 

Næring: 

 

Næring (tall i mill. kr.)  

  

Læreplassgaranti 1,4 

Kompetanseheving fiskeri 1 

Oppfylling av plaststrategien 1 

SUM Næring 3,4 

 

3. Investeringsbudsjett 
Finansutvalet gjer følgjande endringar i investeringsbudsjettet: 

 

Post 2021 2022 2023 2024 

Fv. 614 Svelgen - Indrehus   5 45 

Fv. 565 Alversund bru    10 

Mindre utbedringar 21,1    



Tunnelar - utbetring etter tunnelsikkerhetsforskrifta -21,1    

 

Ferjeavløysing - Atløysambandet 

 

1 

   

Finansiering     

 

Driftsmidlar til investering (tunnel) 

  

10 

 

20 

 

30 

 

 

Verbalforslag: 

 

 

1 Vestland fylkeskommune har eit breitt spekter av arbeidsområde. Det gir moglegheiter 
for både lærlingar og traineestillingar. I dag er det mange studentar som ikkje får henta 
ut tilstrekkeleg arbeidserfaring ( korkje i studietida eller etter endt studie) før dei skal ut å 
konkurrere i den ordinere arbeidsmarknaden. For elevar som går på yrkesfag er det 
samstundes framleis for mange som ikkje får tilbod om lærlingplass. Dette er to områder 
der Vestland skal vere ein føregangsorganisasjon. 

 Vestland Fylkeskommune skal tilby fleire traineestillingar. 
 Vestland Fylkeskommune skal auke talet på lærlingar. 

2 Fylkestinget syner til at det i 2020 har vore søknader på fleire 
breibandsutbyggingsprosjekt som ikkje har fått støtte, og at behovet er større enn 
løyvingane. Fylkestinget vil i komande handsaming av rekneskap 2020 setje av deler av 
forventa overskot til breibandsutbygging. 



3 Fylkestinget syner til administrativt innsparingsprogram som tilrår ei innsparing i 
administrative kostnader i 2021 på 30 mill.kr. Fylkesrådmannen skal konkretisere dei 
ulike innsparingstiltaka framover. 

Som grunnlag for å konkretisere innsparingstiltaka skal fylkesrådmannen med ekstern 
bistand gjennomgå Vestland fylkeskommune si organisering for å sikre ein tenleg og 
effektiv organisasjonsstruktur, regional balanse og merksemd på digitalisering. 

Organisasjonsgjennomgangen skal mellom anna vurdere; 

 organisasjonsstruktur inkl storleiken på seksjonar/einingar, kontrollspenn 
og omfang av lokale stabsfunksjonar inkl merkantile ressursar 

 fordeling av ressursar og ansvar/oppgåver mellom sentrale og lokale 
stabsfunksjonar i administrasjonen og ytre einingar 

 organisatorisk effektivitet knytt til noverande innretting med delte 
kompetansemiljø versus geografisk samling av ulike fagmiljø («Center of 
expertise») 

 område med potensiale for digitalisering. 
 det er ein føresetnad at den desentraliserte strukturen vert vidareført 

 

Det er ein føresetnad at tiltak gjennomførast i dialog med tillitsvalde og innanfor 
arbeidsmiljølovens ramme og det er ein føresetnad at den desentraliserte strukturen vert 
vidareført. 

4 Fylkestinget meiner det er viktig for den enkelte ungdom og foreldre å skape tryggleik 
rundt busituasjon og fritid når ein bur borte frå heimen for å ta vidaregåande opplæring. 

 

Fylkestinget ber fylkesrådmannen kartlegga tilhøva for hybelbuarar i Vestland og 
komma attande med ei sak som syner korleis ein kan betra tilhøve for hybelbuarar 
gjennom bruk av miljøkoordinatorar eller andre sosiale tiltak. (Innan juni 2021). 

5 Vestland Fylkesting har ei målsetjing om at vi skal auka gjennomføring og få fleire ut i 
lære på yrkesfag. Særskilt viktig er det å lykkast i overgangen frå vg2 til lærling. 

 

Fylkestinget ber fylkesrådmannen syta for at erfaringane frå prosjektet auka 
gjennomføring- fleire ut i lære frå tidlegare Hordaland og arbeidslivskontaktane i 
tidlegare Sogn og Fjordane, 

vert lagt til grunn for skulane og rettleiingstenestene sitt arbeid for å sikre overgangane. 

6 Fylkestinget syner til budsjettet der elev-pc – eigedel vert vidareført på kr 2 000,- og gjeld 
for heile Vestland. 

7 Fylkestinget syner til at Vestland Fylkeskommune har mykje dårleg fylkesveg og det er 
eit stort behov for oppgradering på ei rekke vegar. Ekstra midlar på posten mindre 
utbetringar (21,1 mill) skal dirfor nyttast til enklare utbetringar på ulike strekningar på 
fylkesvegnettet kan betra 

trafikktryggleiken som til dømes sikt, kurvatur og vegbreidd. 

8 Fylkestinget syner til at Regjeringa i sitt framlegg til statsbudsjett kutter løyvinga til 
oppfylling av tunnelsikkerhetsforskrifta tilsvarande 21,1 mill for 2021. Vestland fylke er 
mellom dei fylka i Noreg som flest tunnelar som treng oppgradering etter forskrifta. 
Vestland fylke er i ein svært krevjande økonomisk situasjon, der ein i åra framover skal 
redusere driftsbudsjett og unngå ein kritisk høg gjeldsgrad. På bakgrunn av det kan ein 
ikkje fortsette å nytte meir midlar til tunnelsikring enn det som vert løyvd over 
statsbudsjettet då dette vil gå ut over anna drifts- og investeringsoppgåver. I 2021 skal 
fylkestinget handsame Regional Transportplan og fylkestinget vil der ta ei totalvurdering 
på kva for prosjekt som bør prioriterast både når det gjeld tunnelsikring, rassikring, 
vegvedlikehald, ferjeavløysing og andre prosjekt på fylkesvegnettet. 

Fylkestinget ber difor om at prioritering av tunnelsikringsprosjekt vert ein del av denne 
planen, 



og at ein justerer framdrifta på dette arbeidet etter kva ein kan forvente av løyvingsnivå. 

9 Fylkestinget syner til Stortinget sitt bompengeforlik og byvekstavtala der Vestland fylke 
har forplikta seg til å redusere takstane på periodekortet på buss og bybane tilsvarande 
dei statlege løyvingane. Dette vert gjort. Samstundes har Vestland fylke høve til årleg å 
justere kollektivprisar i tråd med pris og kostnadsvekst. Samarbeidspartia er einig om at 
ein for 2021 ikkje skal auke prisen på einskildbilletten. Ein ber om at iverksetting av 
prisreduksjonen vert 

gjennomført så fort som mogleg. 

10 Fylkestinget syner til at ein har hatt ulike ordningar for ungdomskort i dei gamle fylka. 
Fylkestinget innfører sams ungdomskort i heile Vestland med Hordaland si aldersgrense 
(inntil fylte 21 år) og pris med verknad frå same tidspunkt som andre taksendringar trer i 
kraft. 

11 Fylkestinget syner til debatten kring innfartsparkering i og rundt Bergen. Fylkestinget 
legg ikkje opp til at dette vert innført i 2021, men ber om at ein kjem attende med ei sak 
til SAMMO og FU om trafikale og økonomiske verknader for tiltaket. Fylkestinget ber og 
om at ein går i dialog med aktuelle kommunar om saka. 

12 Fylkestinget syner til at dagens overgangsordning på TT arbeidskøyring (tilrettelagt 
transport) blir vidareført i budsjett 2021 for dei kommunane som tidlegare har fått dekka 
dette av fylkeskommunen. 

TT-ordninga er svært viktig for mange funksjonshemma som ikkje har høve til å nytta 
kollektiv transport til arbeid. Både for brukarane og familiane deira er dette eit 
avgjerande tilbod i kvardagen. Vestland vil halda fram dialogen med dei kommunane 
der fylkeskommunen i dag dekker dette tilbodet. Inntil ein avtale med desse 
kommunane er på plass vil fylkeskommunen dekka kostnadane ved tiltaket og føreset at 
dette vert løyst innanfor ramma til kollektiveininga. 

13 Fylkestinget syner til at fylkesrådmann i sitt framlegg har lagt opp til å auke kostnaden 
med billettkontroll med 6 mill. kr. Fylkestinget avviser denne auken. 

14 Fylkestinget føreset at det snarast blir lagt fram ei sak om oppstart av KS2 for 
Atløysambandet, og om ein finansieringsmodell for rask gjennomføring av prosjektet 
med ferjeavløysingsmidlar, jmf nye statlege retnignslinjer for forbetring av 
ferjeavløysingsordninga. Fylkestinget syner til at 

det er sett av 1 mill til KS2. 

15 Fylkestinget ber om at ein i fastsetting av leiarløner gjennomfører ei moderat og rimeleg 
linje og at ein ikkje er lønsleiande, samt at ein ser til det totale lønnsnivå i 
organisasjonen. 

16 Fylkestinget syner til transporttilbodet «servicelinjen i Bergen», og føreset at dette 
tilbodet vert vidareført innanfor ramma til kollektiveininga inntil eit anna tilbod er på plass 
jamfør tidlegare 

avtalar om dette mellom fylkeskommunen og Bergen kommune. 

 

 

Avrøysting 

 



Innstillinga vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot 6 røyster (Frp, H og U). 

Ekeland Bjørkly sitt forslag fekk 3 røyster (H) og fall. 

Søviknes sitt forslag fekk 3 røyster (Frp og U) og fall. 

Andersen sitt forslag fekk 2 røyster (FNB og U) og fall. 

Øren Heen sitt forslag vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot 5 røyster (Frp og H). 

 

Innstilling til fylkesutvalet 

 

Budsjettdokumentet som vist i vedlegg til arbeidsdokument 6/20 er finansutvalet sitt framlegg til 
årsbudsjett 2021 og økonomiplan 2021 -2024 for Vestland fylkeskommune med desse endringane: 

 

1. Finansutvalet syner til protokollen frå møte i finansutvalet 19.10.2020, og vedtakspunkt 7 der 
følgjande auke i sektorrammene vart vedteke: 

 

SAMMO  89,9 mill 

KULI   2,6 mill 

Næring   2,4 mill 

Sum   94,9 mill 

 

I tillegg legg finansutvalet inn følgjande salderingstiltak: 

Redusert overføring til disposisjonsfondet 2,95 mill 

 

2. Finansutvalet reverserer følgjande kutt i finansdokumentet og legg følgjande prioriteringar til 
grunn for auken i sektorrammene: 

SAMMO: 

 

Kollektiv  

  

Takstauke 1% over prisvekst 8 

Fryse enkeltbillett på 39 kr. 6 

Reversert takstauke ungdomskort 

og innføring i heile Vestland 

 

16 

Red frekvens buss/bane 
Bergensomr 

2 

Takstauke 1 bybanen 2 

Kutt billettkontroll -6 

Innfartsparkering 6 

SUM 34 

  

Veg og infrastruktur  



  

Red trygg skuleveg 5 

Red tilskotsordn 3,5 

Ymse FTU 1,5 

Red rydding ras/flaum 15 

Steng rastepl/toalett 1 

Driftskontrakter -3 

Dekkelegging 31,9 

KS2 Atløysambandet 1 

SUM 55,8 

  

SUM SAMMO 89,9 

 

KULI: 

 

Kultur Løyvingsnivå 

U23 EM 2 000 000 Idrett og friluftsliv: Idrettsarbeid 

Museumsløft 2021 600 000 Kulturarv: Museum 

Stipend (kunst) 100 000 Kunst og kulturutvikling: Kunstproduksjon 

Kulturelt utviklingsprogram 300 000 Kunst og kulturutvikling 

 

Det Akademiske Kvarter 

 

100 000 

Kunstformidling: Tilskot til drift av 

kulturhus 

Tilskotb b/u-organisasjoner 100 000 Ymse b/u-føremål 

Inkludering og mangfald - 

prosjektstøtte 

 

200 000 

 

Inkludering, strategi og analyse 

Stiftelsen Robin Hood-huset 100 000 Inkludering, strategi og analyse 

Ettertankens dag 50 000 Inkludering, strategi og analyse 

Pilegrimssenter (Selja og Bergen) 300 000 Ålmenne kulturvernføremål 

Modellbibliotek 200 000 Biblioteksutvikling 

Idrettscampus Bergen 500 000 Idrett og friluftsliv: Idrettsarbeid 

 

    

SUM KULI 4 550 000  

 

 

Næring: 

 

Næring (tall i mill. kr.)  



  

Læreplassgaranti 1,4 

Kompetanseheving fiskeri 1 

Oppfylling av plaststrategien 1 

SUM Næring 3,4 

 

3. Investeringsbudsjett 
Finansutvalet gjer følgjande endringar i investeringsbudsjettet: 

 

Post 2021 2022 2023 2024 

Fv. 614 Svelgen - Indrehus   5 45 

Fv. 565 Alversund bru    10 

Mindre utbedringar 21,1    

Tunnelar - utbetring etter tunnelsikkerhetsforskrifta -21,1    

 

Ferjeavløysing - Atløysambandet 

 

1 

   

Finansiering     

 

Driftsmidlar til investering (tunnel) 

  

10 

 

20 

 

30 

 

 

Verbalforslag: 

 

 

1 Vestland fylkeskommune har eit breitt spekter av arbeidsområde. Det gir moglegheiter 
for både lærlingar og traineestillingar. I dag er det mange studentar som ikkje får henta 
ut tilstrekkeleg arbeidserfaring ( korkje i studietida eller etter endt studie) før dei skal ut å 
konkurrere i den ordinere arbeidsmarknaden. For elevar som går på yrkesfag er det 
samstundes framleis for mange som ikkje får tilbod om lærlingplass. Dette er to områder 
der Vestland skal vere ein føregangsorganisasjon. 

 Vestland Fylkeskommune skal tilby fleire traineestillingar. 
 Vestland Fylkeskommune skal auke talet på lærlingar. 

2 Fylkestinget syner til at det i 2020 har vore søknader på fleire 
breibandsutbyggingsprosjekt som ikkje har fått støtte, og at behovet er større enn 
løyvingane. Fylkestinget vil i komande handsaming av rekneskap 2020 setje av deler av 
forventa overskot til breibandsutbygging. 



3 Fylkestinget syner til administrativt innsparingsprogram som tilrår ei innsparing i 
administrative kostnader i 2021 på 30 mill.kr. Fylkesrådmannen skal konkretisere dei 
ulike innsparingstiltaka framover. 

Som grunnlag for å konkretisere innsparingstiltaka skal fylkesrådmannen med ekstern 
bistand gjennomgå Vestland fylkeskommune si organisering for å sikre ein tenleg og 
effektiv organisasjonsstruktur, regional balanse og merksemd på digitalisering. 

Organisasjonsgjennomgangen skal mellom anna vurdere; 

 organisasjonsstruktur inkl storleiken på seksjonar/einingar, kontrollspenn 
og omfang av lokale stabsfunksjonar inkl merkantile ressursar 

 fordeling av ressursar og ansvar/oppgåver mellom sentrale og lokale 
stabsfunksjonar i administrasjonen og ytre einingar 

 organisatorisk effektivitet knytt til noverande innretting med delte 
kompetansemiljø versus geografisk samling av ulike fagmiljø («Center of 
expertise») 

 område med potensiale for digitalisering. 
 det er ein føresetnad at den desentraliserte strukturen vert vidareført 

 

Det er ein føresetnad at tiltak gjennomførast i dialog med tillitsvalde og innanfor 
arbeidsmiljølovens ramme og det er ein føresetnad at den desentraliserte strukturen vert 
vidareført. 

4 Fylkestinget meiner det er viktig for den enkelte ungdom og foreldre å skape tryggleik 
rundt busituasjon og fritid når ein bur borte frå heimen for å ta vidaregåande opplæring. 

 

Fylkestinget ber fylkesrådmannen kartlegga tilhøva for hybelbuarar i Vestland og 
komma attande med ei sak som syner korleis ein kan betra tilhøve for hybelbuarar 
gjennom bruk av miljøkoordinatorar eller andre sosiale tiltak. (Innan juni 2021). 

5 Vestland Fylkesting har ei målsetjing om at vi skal auka gjennomføring og få fleire ut i 
lære på yrkesfag. Særskilt viktig er det å lykkast i overgangen frå vg2 til lærling. 

 

Fylkestinget ber fylkesrådmannen syta for at erfaringane frå prosjektet auka 
gjennomføring- fleire ut i lære frå tidlegare Hordaland og arbeidslivskontaktane i 
tidlegare Sogn og Fjordane, 

vert lagt til grunn for skulane og rettleiingstenestene sitt arbeid for å sikre overgangane. 

6 Fylkestinget syner til budsjettet der elev-pc – eigedel vert vidareført på kr 2 000,- og gjeld 
for heile Vestland. 

7 Fylkestinget syner til at Vestland Fylkeskommune har mykje dårleg fylkesveg og det er 
eit stort behov for oppgradering på ei rekke vegar. Ekstra midlar på posten mindre 
utbetringar (21,1 mill) skal dirfor nyttast til enklare utbetringar på ulike strekningar på 
fylkesvegnettet kan betra 

trafikktryggleiken som til dømes sikt, kurvatur og vegbreidd. 



8 Fylkestinget syner til at Regjeringa i sitt framlegg til statsbudsjett kutter løyvinga til 
oppfylling av tunnelsikkerhetsforskrifta tilsvarande 21,1 mill for 2021. Vestland fylke er 
mellom dei fylka i Noreg som flest tunnelar som treng oppgradering etter forskrifta. 
Vestland fylke er i ein svært krevjande økonomisk situasjon, der ein i åra framover skal 
redusere driftsbudsjett og unngå ein kritisk høg gjeldsgrad. På bakgrunn av det kan ein 
ikkje fortsette å nytte meir midlar til tunnelsikring enn det som vert løyvd over 
statsbudsjettet då dette vil gå ut over anna drifts- og investeringsoppgåver. I 2021 skal 
fylkestinget handsame Regional Transportplan og fylkestinget vil der ta ei totalvurdering 
på kva for prosjekt som bør prioriterast både når det gjeld tunnelsikring, rassikring, 
vegvedlikehald, ferjeavløysing og andre prosjekt på fylkesvegnettet. 

Fylkestinget ber difor om at prioritering av tunnelsikringsprosjekt vert ein del av denne 
planen, 

og at ein justerer framdrifta på dette arbeidet etter kva ein kan forvente av løyvingsnivå. 

9 Fylkestinget syner til Stortinget sitt bompengeforlik og byvekstavtala der Vestland fylke 
har forplikta seg til å redusere takstane på periodekortet på buss og bybane tilsvarande 
dei statlege løyvingane. Dette vert gjort. Samstundes har Vestland fylke høve til årleg å 
justere kollektivprisar i tråd med pris og kostnadsvekst. Samarbeidspartia er einig om at 
ein for 2021 ikkje skal auke prisen på einskildbilletten. Ein ber om at iverksetting av 
prisreduksjonen vert 

gjennomført så fort som mogleg. 

10 Fylkestinget syner til at ein har hatt ulike ordningar for ungdomskort i dei gamle fylka. 
Fylkestinget innfører sams ungdomskort i heile Vestland med Hordaland si aldersgrense 
(inntil fylte 21 år) og pris med verknad frå same tidspunkt som andre taksendringar trer i 
kraft. 

11 Fylkestinget syner til debatten kring innfartsparkering i og rundt Bergen. Fylkestinget 
legg ikkje opp til at dette vert innført i 2021, men ber om at ein kjem attende med ei sak 
til SAMMO og FU om trafikale og økonomiske verknader for tiltaket. Fylkestinget ber og 
om at ein går i dialog med aktuelle kommunar om saka. 

12 Fylkestinget syner til at dagens overgangsordning på TT arbeidskøyring (tilrettelagt 
transport) blir vidareført i budsjett 2021 for dei kommunane som tidlegare har fått dekka 
dette av fylkeskommunen. 

TT-ordninga er svært viktig for mange funksjonshemma som ikkje har høve til å nytta 
kollektiv transport til arbeid. Både for brukarane og familiane deira er dette eit 
avgjerande tilbod i kvardagen. Vestland vil halda fram dialogen med dei kommunane 
der fylkeskommunen i dag dekker dette tilbodet. Inntil ein avtale med desse 
kommunane er på plass vil fylkeskommunen dekka kostnadane ved tiltaket og føreset at 
dette vert løyst innanfor ramma til kollektiveininga. 

13 Fylkestinget syner til at fylkesrådmann i sitt framlegg har lagt opp til å auke kostnaden 
med billettkontroll med 6 mill. kr. Fylkestinget avviser denne auken. 

14 Fylkestinget føreset at det snarast blir lagt fram ei sak om oppstart av KS2 for 
Atløysambandet, og om ein finansieringsmodell for rask gjennomføring av prosjektet 
med ferjeavløysingsmidlar, jmf nye statlege retnignslinjer for forbetring av 
ferjeavløysingsordninga. Fylkestinget syner til at 

det er sett av 1 mill til KS2. 

15 Fylkestinget ber om at ein i fastsetting av leiarløner gjennomfører ei moderat og rimeleg 
linje og at ein ikkje er lønsleiande, samt at ein ser til det totale lønnsnivå i 
organisasjonen. 



16 Fylkestinget syner til transporttilbodet «servicelinjen i Bergen», og føreset at dette 
tilbodet vert vidareført innanfor ramma til kollektiveininga inntil eit anna tilbod er på plass 
jamfør tidlegare 

avtalar om dette mellom fylkeskommunen og Bergen kommune. 

 

 

Saksprotokoll i Hovudutval for kultur, idrett og integrering -  25.11.2020 

 

Stian Jean Opedal Davies, A, sette på vegner av A, MDG, Sp, SV og V fram slikt forslag: 

  

«Hovudutval for kultur, idrett og integrering tek saka til vitande» 

 

 

Avrøysting 

 

Davies sitt forslag vart samrøystes vedteke 

 

Uttale 

 

Hovudutval for kultur, idrett og integrering tek saka til vitande.  

 

 

 

Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse -  25.11.2020 

 

Alexander Fosse Andersen, SP, sette på vegner av SP, A, MDG, SV og KrF fram slikt forslag: 

 

«Hovudutval for opplæring og kompetanse tek saka til vitande.» 

 

Jeanette Syversen, R, sette fram slikt forslag: 

 

«OPKO tar saka til vitande.» 

 

Avrøysting 

 

Andersen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 

Det vart ikkje røysta over Syversen sitt forslag. 



 

Innstilling til fylkesutvalet 

 

Hovudutval for opplæring og kompetanse tek saka til vitande. 

 

 

 

 

Saksprotokoll i Hovudutval for næring -  25.11.2020 

Jana Hoff Middelfart (H) sette fram slikt forslag:  
 
’’Alternativ:  
Utvalget tar det fremlagte budsjettet med tilhørende økonomiplan til orientering. ’’  

 
Avrøysting  
Midelfart sitt forslag fekk 7 røyster (U, H, Frp, 1SV) mot 8 røyster og fall.  
Innstillinga frå finansutvalet fekk 9 røyster ( A, Sp, SV, V, MDG, KrF) mot 6 røyster og vart vedteke 
som innstilling til fylkesutvalet. 

 

Innstilling til fylkesutvalet 

Budsjettdokumentet som vist i vedlegg til arbeidsdokument 6/20 er finansutvalet sitt framlegg til 
årsbudsjett 2021 og økonomiplan 2021 -2024 for Vestland fylkeskommune med desse endringane: 

 

 

PS 67/20 Invest in Bergen - Ny programperiode 2021 - 2024 
Forslag til vedtak  

 

Vestland fylkeskommune vedtek å inngå i eit nytt samarbeid med kommunane om ein ny 
programperiode for Invest in Bergen for perioden 1.1.2021 - 31.12.2024. 

 

Samarbeidet skal i den komande perioden bygge på eksisterande finansieringsmodell, og 
finasieringa av Vestland fylkeskommune sin andel vert gjort innanfor avdeling for innovasjon og 
næringsutvikling si budsjettramme 

Saksprotokoll i Hovudutval for næring -  25.11.2020 

 

Mark Taylor (MDG) sette fram på vegner av  A, Sp, SV, V, MDG, KrF slikt forslag:  

 

’’Tillegg: 

 

Hovudutvalet for næring ber Invest in Bergen ser på måla i Utviklingsplanen for Vestland 
fylkeskommune i sitt arbeid. ’’ 

 



Avrøysting 

Fylkesdirektør innovasjon og næringsutvikling sitt forslag vart samrøystes vedteke. 

Taylor sit forslag vart vedteke meg 9 røyster ( A, Sp, SV, V, MDG, KrF). 

 

Vedtak 

 

Vestland fylkeskommune vedtek å inngå i eit nytt samarbeid med kommunane om ein ny 
programperiode for Invest in Bergen for perioden 1.1.2021 - 31.12.2024. 

 

Samarbeidet skal i den komande perioden bygge på eksisterande finansieringsmodell, og 
finasieringa av Vestland fylkeskommune sin andel vert gjort innanfor avdeling for innovasjon og 
næringsutvikling si budsjettramme. 

 

Hovudutvalet for næring ber Invest in Bergen ser på måla i Utviklingsplanen for Vestland 
fylkeskommune i sitt arbeid. 

 

 

 

PS 68/20 Travel like the locals 
Forslag til vedtak  

 

1. Hovedutval næring ber administrasjonen arbeide vidare med ein tiltakspakke for reiseliv. 
 

2. Administrasjonen får fullmakt til å disponere disponible restmidlar frå budsjett 2020, 
primært inn mot ein tiltakspakke for reiseliv og eit nærings- og utviklingsfond for utsette 
kommunar og område. 

 
3. Administrasjonen får i oppdrag å arbeide vidare med prosjektet Travel like the locals, 

innanfor ei ramme på kr 250 000 for 2021. Midlane vert dekka med disponible midlar 
avsette til distrikts- og lokalsamfunnsutvikling på innovasjon og næring sitt budsjett for 
2020.  

 

 

 

Saksprotokoll i Hovudutval for næring -  25.11.2020 

 

Sigrid Brattabø Handegard (Sp) sette fram på vegner av A, Sp, SV, KrF, MDG, ogV forslag:  

 

’’Alternativ: 

 



2. Administrasjonen blir bedt om å komme tilbake med ei eiga sak på tiltakspakke reiseliv 
og næring og utviklingsfond for utsette kommunar og område. Dette innan ramma for 
udisponerte midlar overskot 2019. 

Administrasjonen får vidare fullmakt til å disponere rest midlar frå budsjett 2020 i tråd 
med intensjonane for tiltakspakke reiseliv og næring/utviklingsfond. ’’ 

 

Avrøysting 

Fylkesdirektør innovasjon og næringsutvikling sitt forslag pkt. 1 og 3 vart  samrøystes vedteke. 

Handegard sitt forslagvart  samrøystes vedteke. mot fylkesdirektør innovasjon og næringsutvikling 
sitt forslag pkt. 2 . 

 

Vedtak 

 

1. Hovedutval næring ber administrasjonen arbeide vidare med ein tiltakspakke for reiseliv. 
 

2. Administrasjonen blir bedt om å komme tilbake med ei eiga sak på tiltakspakke reiseliv og 
næring og utviklingsfond for utsette kommunar og område. Dette innan ramma for 
udisponerte midlar overskot 2019. 
Administrasjonen får vidare fullmakt til å disponere rest midlar frå budsjett 2020 i tråd med 
intensjonane for tiltakspakke reiseliv og næring/utviklingsfond 
 

3. Administrasjonen får i oppdrag å arbeide vidare med prosjektet Travel like the locals, 
innanfor ei ramme på kr 250 000 for 2021. Midlane vert dekka med disponible midlar 
avsette til distrikts- og lokalsamfunnsutvikling på innovasjon og næring sitt budsjett for 
2020.  

 

 

PS 69/20 Etablering av klima- og miljøpris for landbruket i Vestland og 
kulturlandskapspris i Vestland 
Forslag til vedtak:  

 

Hovedutval for næring ber administrasjonen arbeide vidare med å planlegge etablering av klima- 
og miljøprisen for landbruket i Vestland og kulturlandskapsprisen i Vestland.  

Saksprotokoll i Hovudutval for næring -  25.11.2020 

Jana Hoff Midelfart (H) sette fram slikt forslag: 

 

’’Tillegg: 

 

Utvalet foreslår at juryane supplerast med eit eksternt medlem ( utanfor fylket) kvar.» 

Det sendast til valnemnda’’ 

 

Avrøysting 

Fylkesdirektør innovasjon og næringsutvikling sitt forslag vart  samrøystes vedteke. 



Midelfart sitt forslag fekk 12 røyster mot 3 røyster  (U, Frp) og vart vedteke. 

 

Vedtak 

 

Hovedutval for næring ber administrasjonen arbeide vidare med å planlegge etablering av klima- 
og miljøprisen for landbruket i Vestland og kulturlandskapsprisen i Vestland.  

 

Utvalet foreslår at juryane supplerast med eit eksternt medlem ( utanfor fylket) kvar. 

Det sendast til valnemnda’. 

 

 

PS 70/20 Midlar til investering og bedriftsutvikling i landbruket - føringar til 
Innovasjon Norge 2021 
Forslag til vedtak  

 

1. Vestland fylkeskommune gjev føringar for bruken av midlar til investering og bedriftsutvikling 
innan landbruket i 2021 slik det går fram av denne saka og framlegg til oppdragsbrev. 

 

2. Hovudutval for næring gjev fylkesrådmannen mynde til å gjere mindre justeringar mellom 
produksjonane etter møtet med landbrukspartnarskapen i april 2021.  
 

 

Saksprotokoll i Hovudutval for næring -  25.11.2020 

 

Marianne Sæhle (SV) sette fram på vegner av A, Sp, SV, KrF, MDG, ogV forslag:  

 

’’Tillegg: 

 

Nytt kullepunkt: 

Arbeide for å rekruttere fleire kvinner til landbruket gjennom mentorordningar, 
nettverksbygging og forbetring av velferdsordningar. ’’ 

 

 

Avrøysting 

Fylkesdirektør innovasjon og næringsutvikling sitt forslag vart  samrøystes vedteke. 

Sæhle sitt forslag vart samrøystes vedteke. 

 

Vedtak 

 



1. Vestland fylkeskommune gjev føringar for bruken av midlar til investering og 
bedriftsutvikling innan landbruket i 2021 slik det går fram av denne saka og framlegg til 
oppdragsbrev, med følgjande endring: 
Nytt kullepunkt: 

 Arbeide for å rekruttere fleire kvinner til landbruket gjennom mentorordningar, 
nettverksbygging og forbetring av velferdsordningar 

2.  Hovudutval for næring gjev fylkesrådmannen mynde til å gjere mindre justeringar mellom 
produksjonane etter møtet med landbrukspartnarskapen i april 2021.  

 

 

PS 71/20 Rullering av melding om kystskogbruket 
Forslag til vedtak  

 

1. Vestland fylkeskommune sluttar seg til ei rullering av Melding om Kystskogbruket. 

 

2. Det blir sett av inntil kr. 250 000 til arbeidet med rullering av Melding om Kystskogbruket og 
finansiering av arbeidet med Fylkeskommunalt oppfølgingsprogram i Kystskogbruket i siste halvdel 
av 2021. Tilskotet vert dekka med midlar avsett under distrikts- og lokalsamfunnsutvikling i 
innovasjon og næring sitt budsjett for 2020 

 

3. Arbeidet vert følgt opp gjennom politisk og administrativ deltaking i Fylkeskommunalt 
oppfølgingsprogram for Kystskogbruket. 

 

Saksprotokoll i Hovudutval for næring -  25.11.2020 

 

Avrøysting 

Fylkesdirektør innovasjon og næringsutvikling sitt forslag vart  samrøystes vedteke. 

 

Vedtak 

1. Vestland fylkeskommune sluttar seg til ei rullering av Melding om Kystskogbruket. 

 

2. Det blir sett av inntil kr. 250 000 til arbeidet med rullering av Melding om Kystskogbruket og 
finansiering av arbeidet med Fylkeskommunalt oppfølgingsprogram i Kystskogbruket i siste halvdel 
av 2021. Tilskotet vert dekka med midlar avsett under distrikts- og lokalsamfunnsutvikling i 
innovasjon og næring sitt budsjett for 2020 

 

3. Arbeidet vert følgt opp gjennom politisk og administrativ deltaking i Fylkeskommunalt 
oppfølgingsprogram for Kystskogbruket. 

 

 

 

PS 72/20 Blått kompetansesenter vest 
Forslag til innstilling 



 

1. Fylkesutvalet stør vidare arbeid for etablering av Blått kompetansesenter vest. 

 

2. Fylkesutvalet vil vurdere ein partnarskapsavtale med Blått kompetansesenter vest frå 2022. 

 

3. Løyvinga vil ha økonomiske konsekvensar for seinare år med kr 500.000.- pr år frå 2021 til og 
med 2023. Det vert lagt til grunn at desse vert dekka innanfor sektorane sine budsjett. 

 

 

 

Saksprotokoll i Hovudutval for næring -  25.11.2020 

 

Avrøysting 

Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet.  

 

Innstilling 

 

1. Fylkesutvalet stør vidare arbeid for etablering av Blått kompetansesenter vest. 

 

2. Fylkesutvalet vil vurdere ein partnarskapsavtale med Blått kompetansesenter vest frå 2022. 

 

3. Løyvinga vil ha økonomiske konsekvensar for seinare år med kr 500.000.- pr år frå 2021 til og 
med 2023. Det vert lagt til grunn at desse vert dekka innanfor sektorane sine budsjett. 

 

 

PS 73/20 Eigarskapsmelding for Vestland fylkeskommune 2020 
Forslag til innstilling 

 

1. Fylkestinget vedtek Eigarskapsmelding 2020, Del I, slik han føreligg.  

 

2. Fylkestinget ber fylkesrådmannen starte ein prosess for avvikling av fylkeskommunen sin 
eigarskap i Lutelandet Utvikling AS og HFK Tomt Knarvik AS.  

 

3. Fylkestinget vidarefører fylkeskommunen sin eigarskap i Gulen- og Masfjorden Utvikling AS, 
men ber fylkeskommunen sin eigarrepresentant be selskapet greie ut moglegheitene for 
samanslåing med andre selskap.  

 

4. Fylkestinget vidarefører fylkeskommunen sin eigarskap i følgjande selskap: Grieghallen IKS, 
Trivselshagen IKS, Vigo IKS, Kommunekraft AS, Sogn og Fjordane Holding AS, Valen kraftverk 



AS, Atheno AS, Fjord Invest Såkorn AS, Fjord Norge AS, Framtidsfylket AS, Innovasjon Norge, 
Kunnskapsparken Vestland AS, Njøs Frukt- og bærsenter AS, Sarsia Development AS, Sogn og 
Fjordane Fondet AS, Beredt AS, Gløde AS, Hardanger AKS AS, In Via AS, Kveik AS, Opero 
Holding AS, Origod AS, Sogneprodukt AS, Bybanen AS, E134 Haukelivegen AS, Ferde AS, HFK 
Bussanlegg AS, Skyttel AS, Sunnhordland Lufthavn AS, Bergen Vitensenter AS, Campus Førde 
Verftet AS, Opplæringsfartøy AS, Vitensenteret i Sogn og Fjordane AS, Carte Blanche AS, Den 
Nationale Scene AS, Det Vestnorske Teateret AS, Moster Amfi og kyrkjehistoriske senter AS, 
Moster 2024 AS, Norsk Fjordhestsenter AS, Teater Vestland AS og Vestnorsk filmsenter AS.  

 

5. Fylkestinget ber fylkesrådmannen seie opp fylkeskommunen sin medlemskap i OKOS SA.  

 

6. Fylkestinget vidarefører fylkeskommunen si deltaking i følgjande interkommunale samarbeid og 
medlemskap i følgjande samvirkeføretak: Norsk digital læringsarena, Vestlandsrådet, 
Kommunearkivordninga i Vestland kommunalt oppgåvefellesskap, Kommunearkivinstitusjonenes 
digitale ressurssenter SA, Biblioteksentralen SA og Sinjarheim SA.  

 

7. Fylkestinget ber fylkesrådmannen ta med plan for eigarskapskontroll og plan for 
forvaltningsrevisjon av selskap i Eigarskapsmeldinga, så snart fylkestinget har vedteke desse. 

 

 

Saksprotokoll i Hovudutval for kultur, idrett og integrering -  25.11.2020 

 

Avrøysting 

 

Fylkesdirektør for kultur, idrett og integrering sitt forslag vart samrøystes vedteken som innstilling til 
fylkesutvalet.  

 

Innstilling til fylkesutvalet 

 

1. Fylkestinget vedtek Eigarskapsmelding 2020, Del I, slik han føreligg.  

 

2. Fylkestinget ber fylkesrådmannen starte ein prosess for avvikling av fylkeskommunen sin 
eigarskap i Lutelandet Utvikling AS og HFK Tomt Knarvik AS.  

 

3. Fylkestinget vidarefører fylkeskommunen sin eigarskap i Gulen- og Masfjorden Utvikling AS, 
men ber fylkeskommunen sin eigarrepresentant be selskapet greie ut moglegheitene for 
samanslåing med andre selskap.  

 

4. Fylkestinget vidarefører fylkeskommunen sin eigarskap i følgjande selskap: Grieghallen IKS, 
Trivselshagen IKS, Vigo IKS, Kommunekraft AS, Sogn og Fjordane Holding AS, Valen kraftverk 
AS, Atheno AS, Fjord Invest Såkorn AS, Fjord Norge AS, Framtidsfylket AS, Innovasjon Norge, 
Kunnskapsparken Vestland AS, Njøs Frukt- og bærsenter AS, Sarsia Development AS, Sogn og 
Fjordane Fondet AS, Beredt AS, Gløde AS, Hardanger AKS AS, In Via AS, Kveik AS, Opero 
Holding AS, Origod AS, Sogneprodukt AS, Bybanen AS, E134 Haukelivegen AS, Ferde AS, HFK 
Bussanlegg AS, Skyttel AS, Sunnhordland Lufthavn AS, Bergen Vitensenter AS, Campus Førde 
Verftet AS, Opplæringsfartøy AS, Vitensenteret i Sogn og Fjordane AS, Carte Blanche AS, Den 



Nationale Scene AS, Det Vestnorske Teateret AS, Moster Amfi og kyrkjehistoriske senter AS, 
Moster 2024 AS, Norsk Fjordhestsenter AS, Teater Vestland AS og Vestnorsk filmsenter AS.  

 

5. Fylkestinget ber fylkesrådmannen seie opp fylkeskommunen sin medlemskap i OKOS SA.  

 

6. Fylkestinget vidarefører fylkeskommunen si deltaking i følgjande interkommunale samarbeid og 
medlemskap i følgjande samvirkeføretak: Norsk digital læringsarena, Vestlandsrådet, 
Kommunearkivordninga i Vestland kommunalt oppgåvefellesskap, Kommunearkivinstitusjonenes 
digitale ressurssenter SA, Biblioteksentralen SA og Sinjarheim SA.  

 

7. Fylkestinget ber fylkesrådmannen ta med plan for eigarskapskontroll og plan for 
forvaltningsrevisjon av selskap i Eigarskapsmeldinga, så snart fylkestinget har vedteke desse. 

 

 

 

 

Saksprotokoll i Hovudutval for næring -  25.11.2020 

 

Noralv Distad (H) stilte spørsmål kring eiga habilitet da han er styremedlem i Fjord Norge AS og 
Sogn og Fjordane Holding AS. Distad trådde frå då utvalet vurderte hans habilitet. Utvalet vurderte 
at i vedtakspunkta som går på vidareføring av eigarskap i selskap og deltaking i interkommunale 
samarbeid mv., er dette liks med passivitet, og at dette ikkje gjev slike selskap, interkommunale 
samarbeid mv. partsstatus. Fjord Norge AS og Fjordane Holding AS er altså ikkje part i saka. 
Utvalet vedtok samrøystes at Distad ikkje er inhabil i saka , jf. forvaltningslova § 6 (1) bokstav e nr. 
2. 

 

Kine Bratli Dale (A) stilte spørsmål kring eiga habilitet da hun er styremedlem i Vestnorsk 
filmsenter AS, Hardangar AKS AS og varastyremedlem i Carte Blanche AS. Dale trådde frå då 
utvalet vurderte hennar habilitet. Utvalet vurderte at i vedtakspunkta som går på vidareføring av 
eigarskap i selskap og deltaking i interkommunale samarbeid mv., er dette liks med passivitet, og 
at dette ikkje gjev slike selskap, interkommunale samarbeid mv. partsstatus. Vestnorsk filmsenter 
AS, Hardanger AKS AS og Carte Blanche AS er altså ikkje part i saka. Utvalet vedtok samrøystes 
at Dale ikkje er inhabil i saka , jf. forvaltningslova § 6 (1) bokstav e nr. 2. 

 

Karl Vågstøl (H) stilte spørsmål kring eiga habilitet, då han er styremedlem i Gulen og Masfjorden 
Utvikling A/S. Vågstøl trådde frå då utvalet vurderte hans habilitet. Utvalet vurderte at Gulen- og 

Masfjorden Utvikling AS er part i saka. Utvalet vedtok samrøystes at Vågstøl er inhabil i saka, jf. 
forvaltningslova § 6 (1) bokstav e nr. 2. 

 

Sigrid Brattebø Handegard (Sp) stilte spørsmål kring eiga habilitet, då han er styremedlem i 
Lutelandet Utvikling AS. Handegard trådde frå då utvalet vurderte hans habilitet. Utvalet vurderte 
at Lutelandet Utvikling AS er part i saka. Utvalet vedtok samrøystes at Vågstøl er inhabil i saka, jf. 
forvaltningslova § 6 (1) bokstav e nr. 2. 

 

Vågstøl og Handegard trådde frå under behandling av denne saka 



 

Avrøysting 

 

Det var 13 representantar til stades. 

Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 

 

Innstilling 

 

1. Fylkestinget vedtek Eigarskapsmelding 2020, Del I, slik han føreligg.  

 

2. Fylkestinget ber fylkesrådmannen starte ein prosess for avvikling av fylkeskommunen sin 
eigarskap i Lutelandet Utvikling AS og HFK Tomt Knarvik AS.  

 

3. Fylkestinget vidarefører fylkeskommunen sin eigarskap i Gulen- og Masfjorden Utvikling AS, 
men ber fylkeskommunen sin eigarrepresentant be selskapet greie ut moglegheitene for 
samanslåing med andre selskap.  

 

4. Fylkestinget vidarefører fylkeskommunen sin eigarskap i følgjande selskap: Grieghallen IKS, 
Trivselshagen IKS, Vigo IKS, Kommunekraft AS, Sogn og Fjordane Holding AS, Valen kraftverk 
AS, Atheno AS, Fjord Invest Såkorn AS, Fjord Norge AS, Framtidsfylket AS, Innovasjon Norge, 
Kunnskapsparken Vestland AS, Njøs Frukt- og bærsenter AS, Sarsia Development AS, Sogn og 
Fjordane Fondet AS, Beredt AS, Gløde AS, Hardanger AKS AS, In Via AS, Kveik AS, Opero 
Holding AS, Origod AS, Sogneprodukt AS, Bybanen AS, E134 Haukelivegen AS, Ferde AS, HFK 
Bussanlegg AS, Skyttel AS, Sunnhordland Lufthavn AS, Bergen Vitensenter AS, Campus Førde 
Verftet AS, Opplæringsfartøy AS, Vitensenteret i Sogn og Fjordane AS, Carte Blanche AS, Den 
Nationale Scene AS, Det Vestnorske Teateret AS, Moster Amfi og kyrkjehistoriske senter AS, 
Moster 2024 AS, Norsk Fjordhestsenter AS, Teater Vestland AS og Vestnorsk filmsenter AS.  

 

5. Fylkestinget ber fylkesrådmannen seie opp fylkeskommunen sin medlemskap i OKOS SA.  

 

6. Fylkestinget vidarefører fylkeskommunen si deltaking i følgjande interkommunale samarbeid og 
medlemskap i følgjande samvirkeføretak: Norsk digital læringsarena, Vestlandsrådet, 
Kommunearkivordninga i Vestland kommunalt oppgåvefellesskap, Kommunearkivinstitusjonenes 
digitale ressurssenter SA, Biblioteksentralen SA og Sinjarheim SA.  

 

7. Fylkestinget ber fylkesrådmannen ta med plan for eigarskapskontroll og plan for 
forvaltningsrevisjon av selskap i Eigarskapsmeldinga, så snart fylkestinget har vedteke desse. 

 

 

PS 74/20 Oppfølging av resolusjon frå Nordsjøkommisjonen om 
sirkulærøkonomi 
Forslag til vedtak  

 



1. Hovudutval for næring vedtek at det vert greidd ut korleis innføring av Nordsjøkommisjonen sin 
resolusjon om sirkulærøkonomi, knytt til bruk av ressursar frå avløpsvatn, vil kunne gje positive 
effektar for verdiskaping og miljø i Vestland. I dette inngår å innhente informasjon om barrierar for 
utnytting av denne ressursen. Resultatet av undersøkinga vert presentert for utvalet innan 
sommaren 2021. 

 

Saksprotokoll i Hovudutval for næring -  25.11.2020 

 

Avrøysting 

Fylkesdirektør innovasjon og næringsutvikling sitt forslag vart  samrøystes vedteke. 

 

Vedtak 

1. Hovudutval for næring vedtek at det vert greidd ut korleis innføring av Nordsjøkommisjonen sin 
resolusjon om sirkulærøkonomi, knytt til bruk av ressursar frå avløpsvatn, vil kunne gje positive 
effektar for verdiskaping og miljø i Vestland. I dette inngår å innhente informasjon om barrierar for 
utnytting av denne ressursen. Resultatet av undersøkinga vert presentert for utvalet innan 
sommaren 2021. 

 

 

PS 75/20 Ny avtale mellom Vestland fylkeskommune og Fjord Norge AS 
2021 
Forslag til innstilling  

 

1. Vestland fylkeskommune godkjenner framlegg til ny avtale med Fjord Norge AS.  

 

2. Fylkesrådmannen får fullmakt til å signere avtala.  

 

 

Saksprotokoll i Hovudutval for næring -  25.11.2020 

 

Noralv Distad ( H) stilte spørsmål kring eiga habilitet da han er styremedlem i Fjord Norge AS. 
Distad  trådde frå då utvalet vurderte hans habilitet. Utvalet vedtok samrøystes at Distad er inhabil i 
saka jf. forvaltningslova § 6 (1) bokstav e nr. 2. 

Distad trådde frå under behandling av denne saka. 

 

Avrøysting 

Det var 14 representantar til stades. 

Fylkesdirektør innovasjon og næringsutvikling sitt forslag vart  samrøystes vedteke. 

 

Vedtak 

 



1. Vestland fylkeskommune godkjenner framlegg til ny avtale med Fjord Norge AS.  

 

2. Fylkesrådmannen får fullmakt til å signere avtala.  

 

 

 

PS 76/20 Utbygging Kalvåg fiskerihamn 
Forslag til innstilling 

 

1. Vestland fylkeskommune går inn som avtalepart i å utarbeide avtaleforslag mellom Kystverket og 
Bremanger kommune for tiltak i fiskerihamna i Kalvåg. Ansvaret Vestland fylkeskommune tek på seg er 
tilsvarande som Kystverket hadde med unntak av navigasjonsinstallasjonar, som framleis er Kystverket sitt 
ansvar. 

 

2. Vestland fylkeskommune har som intensjon å gjennomføre prosjektet i tidsrommet 2025 til 2027 og vil 
innarbeide naudsynte investeringsmidlar i økonomiplanen frå hausten 2021.  

 

 

Saksprotokoll i Hovudutval for næring -  25.11.2020 

 

Thorbjørn Vareide (A) sette på vegner av A, Sp, MDG, SV, V, H, Frp, U og KrF fram slikt forslag: 

 

’’Tillegg: 

Fylkeskommunen stiller seg positiv til å stille garanti dersom det finnes lokale initiativ for 
ei tidlegare realisering. Difor vil Vestland fylkeskommune opne for at Bremanger 
kommune eller andre forskotterer utbygging av Kalvåg fiskerihamn, med utbetaling av 
byggjekostnad inntil kr. 72 mill eks. mva. i perioden 2025 - 2027. ’’ 

 

Avrøysting 

Fylkesdirektør innovasjon og næringsutvikling sitt forslag vart  samrøystes vedteke. 

Vareide sitt forslag vart samrøystes vedteke. 

 

Vedtak 

1. Vestland fylkeskommune går inn som avtalepart i å utarbeide avtaleforslag mellom Kystverket 
og Bremanger kommune for tiltak i fiskerihamna i Kalvåg. Ansvaret Vestland fylkeskommune tek 
på seg er tilsvarande som Kystverket hadde med unntak av navigasjonsinstallasjonar, som 
framleis er Kystverket sitt ansvar. 

 

2. Vestland fylkeskommune har som intensjon å gjennomføre prosjektet i tidsrommet 2025 til 2027 
og vil innarbeide naudsynte investeringsmidlar i økonomiplanen frå hausten 2021.  

 



3. Fylkeskommunen stiller seg positiv til å stille garanti dersom det finnes lokale initiativ for ei 
tidlegare realisering. Difor vil Vestland fylkeskommune opne for at Bremanger kommune eller 
andre forskotterer utbygging av Kalvåg fiskerihamn, med utbetaling av byggjekostnad inntil kr. 72 
mill eks. mva. i perioden 2025 - 2027. 

 

 

PS 77/20 Deltaking i nasjonal satsing marin kartlegging 
Forslag til vedtak  

 

1. Hovudutvalet ser deltaking i nasjonal satsing på marin kartlegging som viktig for utvikling av 
marine næringar, og for å sikre god planlegging og balansert ressursutnytting i Vestland.  

 

2. Hovudutvalet gjev fylkesrådmannen i oppdrag å planlegge vidare arbeid med deltaking i 
nasjonal satsing på marin kartlegging i Vestland saman med kommunane, NGU, HI og kartverket. 
Det vert seinare lagt fram ei sak der ein vurderer klarsignal for gjennomføring av marin kartlegging 
med bakgrunn i prosjektplan, kostnadsplan og finansieringsløysing. 

 

Saksprotokoll i Hovudutval for næring -  25.11.2020 

 

Avrøysting 

Fylkesdirektør innovasjon og næringsutvikling sitt forslag vart  samrøystes vedteke. 

 

Vedtak 

 

1. Hovudutvalet ser deltaking i nasjonal satsing på marin kartlegging som viktig for utvikling av 
marine næringar, og for å sikre god planlegging og balansert ressursutnytting i Vestland.  

 

2. Hovudutvalet gjev fylkesrådmannen i oppdrag å planlegge vidare arbeid med deltaking i 
nasjonal satsing på marin kartlegging i Vestland saman med kommunane, NGU, HI og kartverket. 
Det vert seinare lagt fram ei sak der ein vurderer klarsignal for gjennomføring av marin kartlegging 
med bakgrunn i prosjektplan, kostnadsplan og finansieringsløysing. 

 

 

 

PS 78/20 Fylkeskommunal Facebook kampanje: Interpellasjon til 
fylkestinget 
Forslag til vedtak  

 

1. Fylkeskommunen si Facebookside er eit eigna verktøy for å skape entusiasme, engasjement og 
lokal identitet for kommunane.  

 



2. Marknadsføringstiltak som er særskilt retta mot auka verdiskaping bør leggjast til reiselivet sine 
eigne organisasjonar, som fylkeskommunen støttar økonomisk. Dette fordi dei har dette som sitt 
oppdrag, og fordi fylkeskommunen ikkje er tilstrekkeleg rusta for å lage og vedlikehalde ein oversikt 
over attraksjonar og aktivitetar som finst i Vestland fylke.  

 

Saksprotokoll i Hovudutval for næring -  25.11.2020 

 

Avrøysting 

Fylkesdirektør innovasjon og næringsutvikling sitt forslag vart  samrøystes vedteke. 

 

Vedtak 

 

1. Fylkeskommunen si Facebookside er eit eigna verktøy for å skape entusiasme, engasjement og 
lokal identitet for kommunane.  

 

2. Marknadsføringstiltak som er særskilt retta mot auka verdiskaping bør leggjast til reiselivet sine 
eigne organisasjonar, som fylkeskommunen støttar økonomisk. Dette fordi dei har dette som sitt 
oppdrag, og fordi fylkeskommunen ikkje er tilstrekkeleg rusta for å lage og vedlikehalde ein oversikt 
over attraksjonar og aktivitetar som finst i Vestland fylke.  

 

 

PS 79/20 Søknad om tilskot til ViteMeir - Vitensenteret på Kaupanger 
Forslag til innstilling 

 

Vestland fylkeskommunen gir avslag på søknad om tilskott til innhaldsutvikling og drift av ViteMeir i 
Sogndal. Grunngjevinga er at det ikkje er rom for dette innafor ramma avsett i budsjettet for 2021.  

 

Saksprotokoll i Hovudutval for næring -  25.11.2020 

 

Terje Søviknes (Frp) sette fram slik forslag: 

 

’’Alternativ: 

Vestland fylkeskommune løyver 4 mill kr til innhaldsutvikling i ViteMeir på Kaupanger, og 
legg til grunn eit driftstilskot på 1 mill kr pr år frå 2021 slik at ein oppfyller det statlege 
kravet om 20% driftsfinansiering frå kommunar og fylkeskommunen. 

Kostnaden vert innarbeidd i Budsjett 2021/Økonomiplan 2021-24 for Vestland 
fylkeskommune. ’’ 

 

Alexander Øren Heen (Sp) sette fram på vegner av A, Sp, SV, KrF, MDG, og V forslag: 

 

’’Utsetjing: 



1. Hovudutvalet utset saka. 

2. Hovudutvalet ber administrasjonen arbeide vidare med ViteMeir, der ein arbeider fram 
ulike løysingar for å kome ViteMeir i møte. Utvalet syner til at det er tre ulike element 
søkjar ber om støtte til, og desse bør handsamast ulikt. Utvalet ber administrasjonen om 
ei sak der ein utarbeider felles prinsipp for driftsstøtte til dei to vitensentra. Det betyr ikkje 
at støttebeløpa blir like, men prinsippa for utmåling av støttebeløp bør vere i samsvar. 
Tilskot til investering i utstillingar er ein eingongskostnad som utvalet ber 
administrasjonen kome tilbake til i samband med tilskotsordningar for 2021. Utvalet ber 
vidare om at ein kjem ViteMeir i møte på husleigekostnader for 2021 dersom senteret 
ikkje får støtte over statsbudsjettet. Ein bør vurdere ulike ordningar slik som aksjonærlån 
etc. ’’ 

 

Avrøysting 

Utsetjingsforslag fekk 13 røyster mot 2 røyster ( U, Frp) og vart vedteke. 

Det vart ikkje votert over Søviknes sitt forslag. 

 

Vedtak 

 

1. Hovudutvalet for næring utset saka. 

2. Hovudutvalet for næring ber administrasjonen arbeide vidare med ViteMeir, der ein arbeider 
fram ulike løysingar for å kome ViteMeir i møte. Utvalet syner til at det er tre ulike element søkjar 
ber om støtte til, og desse bør handsamast ulikt. Utvalet ber administrasjonen om ei sak der ein 
utarbeider felles prinsipp for driftsstøtte til dei to vitensentra. Det betyr ikkje at støttebeløpa blir like, 
men prinsippa for utmåling av støttebeløp bør vere i samsvar. Tilskot til investering i utstillingar er 
ein eingongskostnad som utvalet ber administrasjonen kome tilbake til i samband med 
tilskotsordningar for 2021. Utvalet ber vidare om at ein kjem ViteMeir i møte på husleigekostnader 
for 2021 dersom senteret ikkje får støtte over statsbudsjettet. Ein bør vurdere ulike ordningar slik 
som aksjonærlån etc. 

 


